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     PROCES VERBAL 

 

 

 Încheiat azi 11 octombrie, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului Local al 

municipiului Alba Iulia. 

Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 1420 a Primarului municipiului 

Alba Iulia. 

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Local sunt publice. 

Sandu Cornel Stelian: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de 16 consilieri, 

aşadar şedinţa noastră este legal constituită. Lipsesc domnii consilieri Puican Ioan, 

Contor Gheorghe (au anunţat că sunt plecaţi în concediu) şi domnul consilier Breaz 

Valer Daniel (a anunţat că este plecat din localitate), domnul consilier Coşeriu Sorin 

Nicolae.  Domnul viceprimar Paul Voicu intră în sală şi începe să voteze la proiectul 

nr. 2 al ordinii de zi..” 

Domnilor consilieri, doresc să precizez faptul că, la lucrările şedinţei noastre  

participă: domnul Primar Mircea Hava, d-na Georgeta Rânghet -şef Serviciu 

administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară, d-l secretar Marcel 

Jeler, d-na Mihaela Petcu- consilier Serviciu administraţie publică locală, juridic, 

contencios, autoritate tutelară, doamna Lenuţa Boian – consilier Asociaţii de 

proprietari, doamna Delia Cristescu – director Serviciul public de asistenţă socială, 

domnul Mircea Petric - Serviciu administrarea activităţilor domeniului public şi privat, 

precum şi presa. 

 Sandu Cornel Stelian: "Doamnelor şi domnilor consilieri, înainte de a trece la 

dezbaterea proiectelor înscrise pe ordinea de zi, trebuie să stabilim ce modalitate de 

vot vom folosi. Vă propun votul deschis prin ridicare de mâini." 

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 18 voturi pentru. 

 Sandu Cornel Stelian: "Proiectul Ordinii de zi cuprinde 4 proiecte de hotărâri. 

Suplimetar a fost introdus un proiect, şi anume: 

       5. Proiect de hotărâre privind deplasarea unei delegaţii a municipiului Alba-Iulia 

la Chişinău în Republica Moldova în perioada 14-16 octombrie 2011. 

 Sandu Cornel Stelian: "Domnilor consilieri, supun la vot dacă sunteţi de acord 

cu această completare a ordinii de zi." 

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 18 voturi pentru." 

Sandu Cornel Stelian: "Şi acum vă prezint următorul 

 

 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 
              Proiecte de hotărâri privind:  

 



         1. Aprobarea unor măsuri de protecţie socială pentru consumatorii vulnerabili în 

perioada sezonului rece 2011-2012. 

         2. Preluarea cheltuielilor aferente lucrărilor de intervenţie corespunzătoare cotei 

proprietarilor din blocurile de locuinţe incluse în Planul naţional de eficientizare 

energetică. 

        3. Acordarea unor ajutoare financiare proprietarilor din municipiul Alba Iulia care 

reabilitează termic blocurile de locuinţe şi se află într-o situaţie de vulnerabilitate 

socială. 

          4. Încheierea unui act adiţional la contractul nr. 9434/2001 

 
 

 

 

         1. Aprobarea unor măsuri de protecţie socială pentru consumatorii vulnerabili în     

perioada sezonului rece 2011-2012. 

       Se dă cuvântul doamnei Delia Cristescu care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Breaz Valer Daniel care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, 

buget, finanţe, servicii publice şi comerţ. 

Breaz Valer Daniel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

         Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, 

sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

  Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Sandu Cornel Stelian: "Dacă sunt discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot. Cine este 

pentru?" 

  "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu  16 voturi pentru." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 302/2011 

 

Intră în sala de şedinţă domnul viceprimar Paul Voicu. În sală sunt prezenţi 17 

consilieri. 

 

 

   2. Preluarea cheltuielilor aferente lucrărilor de intervenţie corespunzătoare cotei 

proprietarilor din blocurile de locuinţe încluse în Planul Naţional de eficientizare 

energetică. 

Se dă cuvântul doamnei Delia Cristescu care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

        Se dă cuvântul d-lui consilier Breaz Valer Daniel care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

Breaz Valer Daniel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din 



partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, 

sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

  Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Sandu Cornel Stelian: „L-aţi văzut. Este pentru cei care nu pot să-şi plătească 

singuri contribuţia. Discuţii?” 

 Mircea Hava: „Aţi observat că sunt două bariere. Pentru cei care lucrează pe 

sistemul legii cu noi şi pentru cei care îşi fac ei de bună voie şi nesiliţi de nimeni. Şi 

Dumnezeu să le dea sănătate! Am mers pe sumele acelea pe care le vedeţi 

dumneavoastră, cea mai mare sumă. Dar am încercat să facem o stratificare. 

Dumnezeu ştie dacă e cea mai bună sau cea mai proastă! Am făcut-o aşa cum e. Nu e 

nici o problemă! Putem să o amendăm pe viitor chestiunea  aceasta pentru că acestea 

vor curge. Dar e bine să începem pentru că sunt care chiar nu pot să dea  nici chiar 

20%.  Sunt din ăştia care nu au nimic. Şi atunci ce facem? Pentru că proiectele care 

sunt aproape gata le punem în dificultatea de a le închide. Şi doi la mână! Cei care îşi 

fac că doresc ei să-şi facă, iar sunt în imposibilitate de a-şi închide proiectele din cauza 

la 5, 6, 7, 8, 9, 10. Şi ştiţi foarte bine solidaritatea noastră! Iubirea de vecin şi de uşă şi 

de palier. Dă-l în ma-sa şi cutare să plătească  ca să nu-i ....! Şi atunci rămâne cu 

predicile? Dacă aţi văzut unde dăm până la 50%. Este o condiţie. Să fie toată scara! Ca 

să nu facă bucata aceea şi aceea rămâne. Ca principii, noi le-am tot frecat, le-am tot 

întors. Nu sunt modele. E o chestiune de-a noastră şi mai zic că e foarte bine să-i dăm 

drumul. Şi mai ales ca să ştiţi, v-aţi dat seama că este o chestiune mai mult pentru anul 

viitor, nu este un efort atât de mare.” 

 Pleşa Gabriel: „Şi de când intră în vigoare?” 

 Mircea Hava: „Aia e! Că nu funcţionează retroactiv. De astăzi!” 

 Sandu Cornel Stelian: „De când se adoptă!” 

 Maier Eugen: „O întrebare. Nu se poate cumva să-i forţăm să nu arate ca 

papagalul? Unu cu o culoare, una cu alta!” 

 Marius Rotar: „Un bloc în trei culori. În momentul în care începe, să hotărască 

ei ce culoare vor. Dar să fie tot blocul la fel!” 

 Mircea Hava: „La cei care vin în sistem, gândiţi-vă că vin 4-5 din tot blocul!” 

 Maier Eugen: „Cei patru să hotărască ce culoare vor.” 

 Mircea Hava: „Şi mie îmi plac chestiile acestea. Mi-ar fi plăcut să am o paletă 

de culori. Şi să ştiţi că m-am dus săptămâna trecută prin oraş.” 

 Dărămuş Marcela Eugenia: „Dar la Piatra Neamţ să vedeţi ce culori frumoase au 

şi sunt apropiate ca şi culoare.” 

 Maier Eugen: „Mă refer la o scară, să nu fie un apartament într-un fel şi unu în 

altul.” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Vreau să-l informez pe domnul coleg că toţi cei care 

vin la urbanism ca să-şi facă certificatul pentru izolarea blocului i se dă paleta de 

culori în care pot să-şi coloreze blocul.” 

 Sandu Cornel Stelian: " Dacă  mai sunt şi alte discuţii? Dacă nu supun la vot 

cine este pentru?" 

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 

  

S-a adoptat Hotărârea nr. 303/2011 

 

 



        3. Acordarea unor ajutoare financiare proprietarilor din municipiul Alba-Iulia 

care reabilitează termic blocurile de locuinţe şi se află într-o situaţie de vulnerabilitate 

socială.  

 Se dă cuvântul doamnei Delia Cristescu care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

       Se dă cuvântul d-lui consilier Breaz Valer Daniel care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

         Breaz Valer Daniel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

          Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Cornea care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, 

sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

  Vasile Cornea: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

        Sandu Cornel Stelian: " Dacă sunt discuţii? Dacă nu supun la vot cine este 

pentru?" 

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 

  

       S-a adoptat Hotărârea nr. 304/2011 

 

 

        4. Încheierea unui act adiţional la contractul nr. 9434/2001. 

         Se dă cuvântul domnului Mircea Petric  care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Breaz Valer Daniel care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, 

buget, finanţe, servicii publice şi comerţ. 

Breaz Valer Daniel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Sandu Cornel Stelian: „Întrucât noi nu am văzut acest proiect, doar acum ni s-a 

pus pe masă, propun să ni-l prezinte cineva.” 

Mircea Petric: „Este vorba de modificarea punctului C. 17 din contractul          

nr. 9434/2001 încheiat cu SC Salprest Alba-Iulia. Faţă de articolul vechi s-a adăugat 

paragraful: arborii cu balot foioşi şi  răşinoşi se pot achiziţiona  pe baza de comandă  

de către concesionar, cu condiţia aprobării preţului  de achiziţie de către concendent.  

Deci faţă de articolul vechi s-a introdus aceasta.” 

Sandu Cornel Stelian: „Deci cu condiţia aprobării preţului de către Consiliul 

local.” 

Mircea Petric: „Aceasta este singura modificare.” 

Pleşa Gabriel: „Cu alte cuvinte nu se mai pot da arbori la un preţ fără să fie 

aprobat de Consiliul local.” 

Mircea Hava: „Noi, ştiţi că suntem mâine, poimâine la licitaţie. Vreau să vă 

spun un lucru legat de licitaţia de la Salprest. Este contractul vechi care a fost destul de 

bine făcut cu toate că a fost făcut acum 10 ani de zile când nu prea ştiam  noi de legea 

contractului-cadru chestii serioase. Deci el nu poate să plece! Salprestul. Să ştiţi că se 

face licitaţie când trebuie. 15 decembrie e termen. Trebuie făcută licitaţie. În momentul 

în care se semnează contractul  cu Salprestul, să dea Dumnezeu, cu altă firmă, cu cine 



va veni care câştigă licitaţia, în momentul acela putem discuta de altă firmă. Dar 

momentul acela spuneţi-mi voi când o să fie? Toată lumea, fratele meu, toată lumea 

lăcrimează! Dacă îi pui acolo că trebuie să aibă ca să facă curat în oraşul acesta minim 

14, dau un exemplu, autospeciale zice că punem măsuri de oprire. Las că vine unu cu 

căruţa şi cu remorca! Legea trebuie să fie transparentă! Asta înseamnă transparenţă 

europeană! Îi las pe toţi să facă ce vor şi după aceea eu mă duc să răspund! Pe chestia 

aceasta vă spun că vor fi contestaţii. Noi ţinem, pentru că caietul de sarcini l-am dat  şi 

la cei care se ocupă, ne-au spus că e ok. Sută la sută vor fi foarte multe contestaţii. Dar 

asta nu înseamnă că noi trebuie să înţepenim! Noi nu înţepenim! Noi o să lucrăm 

indiferent ce se întâmplă până în momentul zero. Poveşti de genul acesta că din 15 

decembrie rămânem  că nu are cine să dea cu sare, astea sunt prostii! Hai să zicem, să 

nu se supere Salprestul, dar nu are de ce să se supere Salprestul, că el trebuie să ne  

plătească contravaloarea unui an de muncă dacă pleacă fără să ... Nu se supără nimeni! 

E bine să se ştie treaba aceasta, pentru că au fost tot soiul de poveşti. Că domnule în 15 

gata! Se face licitaţia în 16, lasă măturile şi se duc. Nu! Lucrul, ori ei în continuare, că 

eu cred că vor participa la licitaţie sau cine va veni şi va câştiga licitaţia. Vă daţi seama 

că va fi o mare bătălie.” 

Paul Voicu: „Eu aş vrea să punctez puţin în continuare ceea ce spunea domnul 

Primar. Am avut licitaţia cu iluminatul public.  Este contestată de trei firme care au 

participat.” 

Mircea Hava: „Care au avut cele mai puţine puncte!” 

Paul Voicu: „Mă rog! Asta este!  Dar au contestat. Am avut licitaţia cu 

dezinsecţia, deratizarea. Suntem în contestaţie  de vreo două-trei luni. Când dă ceva, 

obţinem de la Bucureşti, contestează! E o nebunie! DN 1 la fel!” 

Mircea Hava: „Numai să-ţi spun o chestie, Paule! Dar ştiţi de ce-l lasă să facă 

contestaţie mulţi? Pentru că aici se poate da cu apă sfinţită! Vă spun cinstit! Dacă nu 

discut eu cu voi cinstit, atunci cine să discute!  Dar noi, prin caietul de sarcini am pus 

măsuri atât de dure, acum exagerez,  încât numai numărul de la cămaşă şi numărul de 

la pantofi nu le-am cerut!  De ce? Exact în ideea de a fi noi protejaţi să se facă treaba 

ok. Poţi să vi să dai cu apă sfinţită!” 

 Paul Voicu: „La DN 1 suntem la a doua procedură.” 

Mircea Hava: „Nu, nu! Încă nu am ajuns la a doua procedură!  

Paul Voicu: „La DN 1 am licitat a doua oară!” 

Mircea Hava: „Ferească Dumnezeu să refacem încă odată procedura!” 

Paul Voicu: „A! Nu, nu! Am licitat a doua oară. Ne-a anulat consiliul  prima 

procedură în urma contestaţiilor, suntem la a doua şi s-a depus iar contestaţie.” 

Mircea Hava: „Dar nu ştim de ce! 

Pleşa Gabriel: „Atâta timp cât sunt contestaţiile în derulare, treaba se face, nu?” 

Mircea Hava: „Nu ai semnat contractul, Gabi!” 

Sandu Cornel Stelian: „Se blochează!” 

Paul Voicu: „De aceea vă informăm! Pentru că acest contract cu Salprestul aţi 

votat un termen de prelungire. Până sunt procedurile, până se termină, până sunt 

contestaţiile probabil că o să depăşim dar contractul se va semna după ce e gata 

licitaţia cu toate procedurile. Asta e! Nu e vina dumneavoastră sau a Consiliului local. 

Asta e!” 

Mircea Hava: „Până când vom avea un contract noi ne facem datoria, facem 

licitaţie. Caietul de sarcini este public. Să-l citească cine vrea! L-am trimis şi la 

verificări. Dacă sunt probleme pot să ne scrie să să modificăm dacă e cazul. Noi ne 



facem treaba!” 

Sandu Cornel Stelian: "Discuţii dacă mai sunt? Dacă nu mai sunt, atunci supun 

la vot cine este pentru." 

"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 305/2011 

 

         5. Proiect de hotărâre privind deplasarea unei delegaţii a municipiului Alba-Iulia 

la Chişinău în Republica Moldova în perioada 14-16 octombrie 2011. 

 Se dă cuvântul domnului Mihai Belală care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Breaz Valer Daniel care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, 

buget, finanţe, servicii publice şi comerţ. 

Breaz Valer Daniel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Mircea Hava: „Vă spun eu. Sunt zilele Chişinăului care încep mai târziu. Deci 

împreună cu Dumitrel o să plec şi cu şoferul. O să mă întâlnesc cu primarul, domnul 

Chirtoacă, sâmbătă. Nu mai ştiu la ce oră. O să avem o discuţie legată de relaţiile 

serioase dintre Alba-Iulia şi Chişinău. Până acum am avut discuţii din astea, daţi-mi 5 

lei pentru o carte! Mai veneau ei încoace. Ce să vă mai spun! Nu este prima discuţie 

serioasă dar eu vă garantez că va fi şi printre ultimele discuţii serioase. Ori marjăm ori 

nu marjăm! Acum ştiu că la Chişinău este o problemă legată de componenţa 

consiliului. Să vedem dacă comuniştii or să dorească treaba aceasta. Dacă nu o să 

dorească, nu o să dorească! O să rămânem la intenţia între Primării pentru că avem şi 

între Primării posibilităţi de a lucra fără, cum să zic, să utilizăm foarte multe resurse 

financiare pentru care trebuie să obţin prin aprobarea consiliului. Odată şi-odată 

trebuie să stabilim această legătură de care şi dumneavoastră, domnul consilier, cred că 

ştiţi, de ani de zile că tot vorbim. Ba de întâi, ba de doi, ba din 15, ba din 16! De data 

asta vreau să o sfinţim.” 

Pleşa Gabriel: „S-ar putea să fie o înfrăţire?” 

Mircea Hava: „Sper să facem un protocol de colaborare, sper să o ducem până la 

înfrăţire. Cele două oraşe să fie hand in hand. Asta vrem să facem. Discuţiile sunt 

avansate. Am discutat de nenumărate ori. Acum am zis să facem treaba asta  şi să 

mergem până acolo. Ştiţi că există şi o relaţie bună cu uniunea scriitorilor de la ei. 

Vine şi Dumitrel. Vine pentru treaba aceasta. Noi vrem! 50% este rezolvată treaba 

aceasta.” 

Marius Rotar: „Oricum eu cred că e pentru prima dată când suntem recunoscuţi 

ca şi capitală spirituală sau de care spunem noi, înafară. Nu? Ei sunt cei care ne 

recunosc. Că dacă nu, nu ar accepta o colaborare cu Alba-Iulia.” 

Mircea Hava: „Ei ne recunosc. Şi pentru Alba-Iulia, într-o chestiune de genul 

acesta  nu înseamnă că are 30000 de oameni şi ei au 3 milioane. Înseamnă cu totul 

altceva legătura dintre noi. Şi nu o stradă cu o stradă de la ei ori plantăm pomi în Piaţa 

Libertăţii ori chestiuni de genul acesta, în mod simbolic. Cu totul altă conotaţie poate 

să aibă legătura între Alba-Iulia şi Chişinău.” 

         Sandu Cornel Stelian: "Dacă mai sunt discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot. Cine 

este pentru ?" 

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 



  

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 306/2011 
 

 

 

 

            DIVERSE: 

            

          Vasile Cornea: „Am şi eu o întrebare. Este aici un punct suplimentar. Dacă aţi văzut 

aici. „În vederea.” Aţi văzut-o, domnul Primar! În vederea dumneavoastră!” 

           Mircea Hava: „Eu am văzut-o! E problema consiliului!” 

          Cimpoeş Cornel Pavel: „E semnată!” 

        Sandu Cornel Stelian: „Avem o cerere adresată Consiliului local  de către domnul 

Puşcaş Mihai prin care solicită reanalizarea cererii de asociere nr. 66679/18. 07. 2011. 

Ştiţi că a fost un proiect care la un moment dat nu a trecut. Discuţii dacă sunt?” 

        Pleşa Gabriel: „Îmi aduc aminte. Domnul profesor vroia să facă un teren de fotbal. 

Dumneavoastră parcă aţi intervenit atunci, domnule preşedinte, şi aţi spus că nu e firesc să 

se dea spaţiile  şi mai bine să se facă prin proiecte ale Inspectoratului. Îmi aduc bine 

aminte?” 

         Sandu Cornel Stelian: „Da. Prin proiecte ale Consiliului.” 

     Pleşa Gabriel: „Şi noi, dacă îmi aduc bine aminte, am zis că omul a început să 

investească, a fost prezent la şedinţa Consiliului local şi ne-a solicitat să urgentăm un 

proiect. Am zis, totuşi, să dăm drumul investiţiei. Mă rog! Parcă a picat la vot, dacă îmi 

aduc bine aminte. Ca dovadă şi această adresă. Personal îmi menţin poziţia de atunci.” 

       Sandu Cornel Stelian: „Dacă mai sunt discuţii? Nu sunt. Deci atunci întrebarea este 

dacă ne menţinem hotărârea de atunci sau revenim la acea hotărâre. Supun la vot.” 

        Marius Costinaş: „Procedural, pe cerere noi nu putem reveni pe hotărâre. Procedural 

nu avem cum! În şedinţa de azi nu avem cum!” 

         Sandu Cornel Stelian: „Au mai venit asemenea propuneri în care noi votam dacă ne 

păstrăm sau nu hotărârea şi în caz că nu ne păstrăm ...” 

          Marius Costinaş: „Noi nu o putem lua nici măcar ca o plângere prealabilă. Nu poţi 

să o iei! Ni s-a adus la cunoştinţă! Nu poţi să o reanalizezi în şedinţa de azi!” 

       Marcel Jeler: „Un răspuns trebuie să îi dăm  şi după cum ştiţi am dat într-adevăr 

răspunsuri. Şi nu e ilegal să facem chestiunea aceasta. Nu trebuie neapărat un proiect! 

Cum hotărâţi! Dacă nu, un proiect pentru şedinţa viitoare!” 

        Bărdaş Horea Mihai: „Domnul preşedinte, există programe în cadrul ministerului  

prin care să facă asemenea terenuri către şcoli?” 

        Sandu Cornel Stelian: „Baza materială a unei şcoli este proprietatea Consiliului local. 

Şi Consiliul local poate să facă! Şi în urma discuţiilor din acea şedinţă s-a hotărât că se 

vor face la câteva şcoli din oraş terenuri sintetice de către Primărie. Motivul a fost că 

şcolile care au terenuri, au încasări de peste 10000 euro pe an.” 

      Bărdaş Horea Mihai: „Întrebarea mea era dacă există programe la Ministerul 

Învăţământului, pentru că din câte ştiu există asemenea programe!” 

        Sandu Cornel Stelian: „Nu există la Ministerul Învăţământului asemenea programe!” 

         Bărdaş Horea Mihai: „Atunci dacă cheltuim din bugetul Primăriei e bine?” 

        Sandu Cornel Stelian: „Da. Pentru că câştigul e de aproximativ 10000 de euro pe 

an.” 

       Bărdaş Horea Mihai: „Eu zic că e mai bine să se facă strada Mureşului din Bărăbanţ!” 



      Sandu Cornel Stelian: „În condiţiile în care cheltuielile lor nu depăşesc 20-25000 

euro.” 

          Mircea Hava: „Un teren de fotbal tipic cu tot ceea ce trebuie, cu împrejmuire şi cu 

iluminat este între 14500-15000 euro. Investiţiile. Astăzi atâta este. Şi veniturile le ştiţi.  

Dacă vreţi vă şi trimit la cine. Şi pentru anul viitor noi am fi vrut, unde avem loc să facem 

vreo 2-3 ca să le dăm la şcoală, pentru că şcoala poate să facă bani. Hai să fim serioşi! 

Şcoala nr. 7, Mihai Eminescu, eu nu mai ştiu să fi dat bani pentru căldură şi pentru gaz. 

Sunt bani. Aţi văzut.” 

          Dărămuş Marcela Eugenia: „Terenul de la HCC tot aşa e dat?” 

         Mircea Hava: „HCC-ul l-am făcut aşa cum vrem să-l facem ăsta. Atunci nu era nici 

o treabă, abia intraseră pe piaţă, preţurile erau de te ustura. Acum deja este, cum să spun, 

o ofertă pe piaţă fantastică. Deja sunt chestiuni modulare, nu mai trebuie să sape cineva. 

Ţi-l pune şi gata! Mai ales în curtea şcolii, noi mai avem o chestiune bună pentru noi că 

avem suprafaţa. Avem asfalt. Nu mai trebuie nimic. El costă mult când îl faci pe tăpşan, 

când îl faci de la zero. Atunci trebuie să sapi, trebuie să faci drenurile, să pui asfalt sau 

beton.” 

      Hondola Liviu: „Dacă suntem interesaţi să facem aceste investiţii, văd că aici 

Intreprinderea Individuală  care solicită vrea o asociere între Consiliul local  şi 

intreprinderea dânsului. Deci noi putem chiar pe investiţia noastră să îi dăm în 

administrare lui după aceea.” 

      Sandu Cornel Stelian: „Tocmai de aceea. De ce să-ă dăm lui în administrare să câştige 

când poate câştiga şcoala?” 

        Hondola Liviu: „Păi din moment ce facem asociere, noi facem contractul, noi punem 

condiţiile!” 

        Mircea Hava: „Ce condiţii să-i pui? Să stai tu la uşă să îi numeri? Nu mai vorbi 

chestii din astea. Şcoala nr. 7 poate să facă şi au ... Dacă o să fiţi curioşi o să vă arăt la 

sfârşitul anului să vedeţi execuţia bugetară. Să vedeţi câţi bani fac ei şi pe sala de sport şi 

pe cutare! Banii aceea o să vă invit să vedeţi câte au făcut în şcoală! Pentru că din fericire 

sau poate din păcate, cum să vă spun, nu poate să dea la salarii nici măcar un cent din 

banii aceştia. Şi să vedeţi câte au făcut în şcoală. De la grupuri sanitare, tot ce vreţi! Cu 

ceva trebuie să ne mişcăm. Adică cu un feed back. Cât de cât trebuie să fie! Şi vă mai 

spun un lucru. Noi nu putem să ne asociem. Nu ştiu de ce nu vă spune domnul secretar 

sau Geta! Decât după lege! Geta, cu cine putem să ne asociem?” 

          Georgeta Rânghet: „Nu mai putem cu nimeni!” 

         Mircea Hava: „Nu mai putem cu nimeni. Totul trebuie făcut prin licitaţie. V-am spus 

lucrurile acestea de foarte multe ori. Nu putem să ne asociem. Acum după lege. Decât 

putem să facem parteneriat public privat şi chestiuni din acestea. Acum nu se mai poate. 

Înainte s-a putut. A fost ok. S-a putut! Şi am mai făcut înainte nişte asocieri, legea aceea 

cum îi zice, cu codul comercial din 1900 primăvara care e în vigoare.” 

         Georgeta Rânghet: „Nu mai e!” 

        Mircea Hava: „Nu mai e. Gata! De aici nu mai putem nimic. Alea le-am făcut atunci! 

A fost în vigoare!” 

      Pleşa Gabriel: „Domnul preşedinte, acum, sigur, dacă domnul Primar ne spune că la 

anul preconizează să facă anumite investiţii de genul acesta unde se mai pretează, 2,3 

şcoli.” 

        Mircea Hava: „Şi unde este loc!” 

      Pleşa Gabriel: „Sigur că este foarte bine pentru şcolile respective. Nimeni nu are 

nimic de spus. Chiar nu ştiam cât se obţin veniturile din asemenea terenuri.  Dar atunci să 



ne gândim să prindem în buget, nu acum, dar până la sfârşitul anului, sume pentru 2-3, 

unde identificaţi dumneavoastră. Şi atunci e ok. Nu se mai fac asocieri! Ştim că aceasta 

este regula: să le dăm şcolilor respective. Aici susţin şi eu categoric.” 

         Mircea Hava: „Pentru bugetul de anul viitor o să prindem.” 

 

      Bărdaş Horea Mihai: „Din câte ştiu eu există la Ministerul Dezvoltării un program  

jumate-jumate cu primăriile. Aşa s-a făcut în Cluj la foarte multe şcoli. Dacă am putea 

accesa şi noi acel program ar fi super!” 

      Sandu Cornel Stelian: „Până la urmă 20000 de euro nu este chiar o sumă enormă 

pentru un asemenea teren. Mai ales că se recuperează în doi ani de zile. Totuşi la omul 

acesta eu zic să-i dăm un răspuns în sensul de menţinere a hotărârii.” 

         Marcel Jeler: „Corect. Şi cu motivaţia de aici.” 

        Sandu Cornel Stelian: „Vă propun menţinerea hotărârii luate de noi anterior. Cine 

este pentru?” 

 

       „Fiind supusă la cot propunerea a fost votată cu 13 voturi pentru menţinere şi 4 

abţineri Pleşa Gabriel, Hondola Liviu, Dărămuş Marcela Eugenia, Marius Rotar. ” 

 

   Pleşa Gabriel: „Aici trebuie să ne abţinem că am votat împotrivă.” 

             Sandu Cornel Stelian: "Dacă mai sunt alte discuţii? Dacă nu sunt declar şedinţa 

închisă." 

 

 

Alba Iulia, 11 octombrie 2011 
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